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Referat møde i Hjerneskadesamråd for børn og unge den 13. januar 2022  

Tid & sted:   

Torsdag den 13. januar 2022, kl. 14.00-16.00   

Sted: Virtuelt møderum meet.rm04@rooms.rm.dk. 

Mødeleder: Jens Friis Bak, lægelig direktør (regional medformand) 

 

Hjerneskadesamrådets medlemmer: 

• Kommunal formand: Fagchef for børn og familie Eigil Jensen, Lemvig Kommune 

• Regional formand: Lægelig direktør Jens Friis Bak, Hospitalsenheden Vest  

• Afd. leder Signe Storgaard ssto@aarhus.dk, Aarhus Kommune (NYT MEDLEM) (AFBUD) 

• Chef for tværgående enhed for læring Claus Grønlund, Horsens Kommune 

• Psykolog Konny Phillipsen, Viborg Kommune 

• Hjerneskadekoordinator Irma Edqvist, Skanderborg Kommune 

• Børneneuropsykolog Caren Piontkowich, Holstebro Kommune 

• Overlæge Jette Stjernholm, Regionshospitalet Hammel Neurocenter 

• Ledende overlæge Bent Windelborg Nielsen, Hospitalsenheden Randers (AFBUD) 

• Ledende overlæge Charlotte Søndergaard, Hospitalsenheden Vest 

• Overlæge Gija Rackauskaite, AUH 

• Områdeleder Gaby Juhl, Psykiatri og Social 

• Områdeleder Bodil Kloborg, Psykiatri og Social 

• Praktiserende læge Estrid Muff Munk  

• Konsulent Thorbjørn Aagaard, Fælleskommunalt Social- og Sundhedssekretariat  

• Fuldmægtig Charlotte Jensen, Sundhedsplanlægning 

   

Dagsorden:   

  

1. Velkomst og præsentationsrunde  

 

2. Evaluering af møderne i Hjerneskadesamrådet  

Indstilling:  

• At det drøftes, hvordan medlemmerne ønsker, at Hjerneskadesamrådet arbejder fremadrettet 

 

Referat: 

Det blev drøftet, om møderne skal være virtuelle eller fysiske. Det blev besluttet, at man fremadrettet 

holder møderne virtuelt bortset fra fællesmøder med samrådet for voksne, hvor man holder fast i de 

fysiske møder. 



   
 
  Region Midtjylland 

 

  De 19 midtjyske kommuner 

   

  www.sundhedsaftalen.rm.dk  

 

 

2 

 

Det blev drøftet, hvilket forum samrådet primært skal være. Skal det være et orienteringsforum, hvor 

medlemmerne orienterer hinanden om hjerneskadeområdet (vidensdeling), så vi kan blive klogere på, hvad 

der foregår på området, som er karateristeret ved sin kompleksitet? Eller skal det være et udviklingsforum, 

hvor man gerne vil prøve at ”flytte på tingene” og sætte nye ting i værk? Sidstnævnte perspektiv set i lyset 

af, at samrådet ikke har kompetencen til selv at beslutte. 

 

Konklusionen på drøftelsen var, at samrådet er en blanding af orientering, hvor vi holder hinanden 

orienteret, samt bestræber os på at kommunikere relevant viden ud til de faggrupper, der har med 

området at gøre. Desuden skal der være et fokus på udvikling med det forbehold, at samrådet er 

sammensat af medlemmer fra hhv. regionen og kommunerne med hver deres virkelighed. En vej at arbejde 

med udvikling kunne være at arbejde strategisk, som fx man har gjort ift. systematisk opfølgning på børn og 

unge med erhvervet hjerneskade for på denne måde at opnå opbakning til idéer fra samrådet. Det er også 

en måde at kunne komme til at arbejde mere systematisk på hjerneskadeområdet for børn og unge, men 

med respekt for de forskellige kommunale virkeligheder. 

 

3. Status på COVID-19 – senfølger blandt børn og unge  

 

Indstilling: 

At hjernesamrådet tager den gensidige orientering til efterretning 

 

Referat: 

Charlotte Søndergaard refererede til en stor undersøgelse, som viser, at mindre en 1 % har senfølger. Der 

er oprettet en klinik i Skejby til formålet. Charlotte sender link til undersøgelsen. 

Kommunerne hører ikke til problemer om senfølger, og meldingen fra Skejby er, at senfølger ikke er et 

problem. Der er således ikke behov for en særlig indsats. 

 

Med baggrund i den nuværende situation med stigende smittetal, orienterer mødedeltagerne hinanden om 

COVID-19 situationen. 

 

4. Systematisk opfølgning på børn og unge med erhvervet hjerneskade  

 

Indstilling: 

• At udkast til notat om systematisk opfølgning på børn og unge med erhvervet hjerneskade 

godkendes. 

• At den videre proces afklares. 
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Referat: 

Udkastet til notat om systematisk opfølgning på børn og unge med erhvervet hjerneskade blev godkendt. 

Ift. den videre proces orienterede Eigil Jensen om den strategisk tilgang, som var taget til emnet. Notatet 

havde været på dagsordenen på det seneste møde i familiechefnetværket, hvor der var opbakning til at 

arbejde videre med forslaget. Dette letter alt andet lige implementeringen af den systematiske opfølgning 

på børn og unge med erhvervet hjerneskade.  

Næste skridt er er, at Claus Grønlund sender notatet til PPR-netværket for udtalelse og melder 

efterfølgende tilbage til Thorbjørn Aagaard fra det fælleskommunale sekretariat. Thorbjørn sørger herefter 

for, at notatet, med kommentarer fra familiechefnetværket og PPR’s netværk, sættes på dagsordenen i 

DASSOS. 

På mødet den 21. april 2021 blev det aftalt, at arbejdsgruppen bag notatet om Systematisk opfølgning på 

børn og unge med erhvervet hjerneskade reviderede notatet på baggrund af hjerneskadesamrådets 

drøftelser. Det reviderede notat er vedlagt. Rettelserne er markeret med korrekturpen. Notatet er 

udarbejdet af Chris Birkekjær Færch, Bodil Kloborg, Konny Phillipsen, Irma Edqvist, Gija Rackauskaite og 

Charlotte Jensen. 

Der er behov for at afklare, hvordan indførslen af den systematiske opfølgning bliver godkendt af 

kommunerne og hospitalerne.  

Forslaget er drøftet på et møde i familiechefnetværket den 26. november 2021, hvor der var opbakning til 

at arbejde videre med forslaget. Inden det sendes til behandling i Sundhedsstyregruppen og i DASSOS, bør 

det sikres, at eventuelle andre relevante tværkommunale fora har behandlet forslaget.  

 

Bilag: Notat om systematisk opfølgning 

 

5. Den reviderede samarbejdsaftale om voksne med erhvervet hjerneskade  

Indstilling: 

• At Hjerneskadesamrådet tager orienteringen til efterretning 

 

Referat: 

Hjerneskadesamrådet tog orienteringen til efterretning. 
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Det skal undersøges, om der sker noget på børneområdet på nationalt plan ift. anbefalingerne, som er over 

10 år gamle. Gija Rackauskaite vil bede Dansk Neuropædiatrisk Selskabs bestyrelse rette en henvendelse til 

Sundhedsstyrelsen ift. om der er noget på vej ift. anbefalingerne på børneområdet. 

 

Charlotte Jensen laver en kort præsentation af udkast til ny samarbejdsaftale om voksne med erhvervet 

hjerneskade. 

 

Bilag: Udkast til ny samarbejdsaftale om voksne med erhvervet hjerneskade (eftersendes) 

 

 

6. Næste møde  

Indstilling: 

At det aftales hvilke punkter, der skal behandles på næste møde. 

 

Referat: 

På næste møde skal der være en opfølgning på punktet med systematisk opfølgnings på børn og unge md 

erhvervet hjerneskade, herunder opfølgning ift. den videre proces. 

 

7. Evt.  

Punkter til kommende fællesmøde med voksensamrådet: 

Referat 

 

Der blev foreslået følgende emner/temaer:  

- Kronisk hovedpine – hvordan kan vi blive bedre til at tackle dette i børneregi? (NB! Er det et emne, der er 

relevant i samrådssammenhæng?) 

- Træthed – oplæg ved neuropsykolog 

- Overgang fra barn til voksen – evt. oplæg fra unge-mentorer fra Hammel Neurocenter 

 

Irma Edqvist rejste spørgsmål, om hvorvidt der skal laves et flowchartsoversigt mellem Hammel og 

kommunerne. Skal der nedsættes en arbejdsgruppe? Konny Phillipsen, Irma Edqvist samt repræsentant fra 

Randers vil gerne være med. Der følges op i samrådet herpå. 

Gija Rackauskaite efterspurgte kommunal ledelsesrepræsentant til netværk. Claus Grønlund foreslog leder 

fra Horsens Kommune. 
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Hvis der ikke findes en ledelsesrepræsentant fra Horsens, sætter Eigil Jensen det på dagsordenen på et 

kommende møde i familiechefnetværket. 

 


